
  
 
 

03. juli 2018 

 

I medfør af § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:   

1. Har Naalakkersuisut i samarbejde med lønmodtager- og 

arbejdsgiverorganisationer, planer om at etablere en barselsfond? 

(Medlem af Inatsisartut Múte B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

Vi ved allesammen, at det er vigtigt at skabe trygge rammer for de nyfødte spædbørn samt 

deres forældre. En god og tryg start for et nyfødt barn er lig med en god investering for 

fremtiden.  

Det var med det baggrund det forrige Naalakkersuisut igangsatte i samarbejde med 

arbejdsmarkedets parter planlægning af en mulige fond.  

Derfor er det af stor betydning, at det nuværende Naalakkersuisut fører arbejdet videre. 

Målet var etablering af en barselsfond.  

Såfremt initiativerne til at etablere en barselsfond kunne blive realiseret, ville det komme det 

samlede samfund tilgode samt ikke mindst skabe bedre rammer for de nybagte forældre her i 

landet.  

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 

 


